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Dansk Handicapforbund 

Hans Knudsen Plads 1A 

2100 København Ø  

 

att: Sven A. Knudsen 

 
 
 

 

Opfordring om bænkepolitik 

Kære Sven A. Knudsen 
 
Tak for dit brev af 23. september, hvor du opfordrer kommunen til at få en bænkepolitik.  
 
Som jeg også fortalte dig på Tilgængelighedskonferencen primo november har forvaltningen 
nedfældet en lang række krav til opholdsmøbler i vores ’Designmanual for byrum og parker 
2007’. Manualen er offentlig tilgængelig på www.kk.dk/vejpladspark. I  ’Designmanual for 
byrum og parker 2007’ udtrykkes kommunens bænkepolitik - som den udmøntes i dag. 
 
Indledningsvis står der i designmanualen:  

• Designprodukterne skal have høj tilgængelighed for handicappede. 
 
I afsnittet om ’Byens Inventar - Opholdsmøbler’ står der følgende:  
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• Som supplement til bænke kan der i nogle tilfælde opsættes plinte. Plinte anvendes 
hovedsagligt til kortvarige ophold i bymæssige parker, grønne anlæg og 
terminalmiljøer. 

• Opholdsmøbler skal placeres med passende mellemrum i byrummet, eksempelvis 
100 m, så gangafstanden ikke bliver for lang for gangbesværede. 

• Der skal være et frit gangareal på min. 1,6 m foran bænken og et frit areal på min. 
1,6 m på den ene side af bænken eller bænkerækken, hvor kørestolsbrugere kan 
placere sig. 

• Som udgangspunkt skal opsættes bænke. 

• Plinte kan indgå som supplement, men må ikke være den eneste siddemulighed.  

• Nydesignede bænke og plinte skal have en siddehøjde på 48 cm. Bænke skal have 
armlæn i begge sider for at disse kan anvendes af gangbesværede. 

 
Som anført under produkter anvendes et begrænset sortiment af bænke.  
 
Senest har kommunen optaget Orthobænken fra Inventarum i designmanualen. På 
København Kommunes opfordring er der tegnet et armlæn til denne bænk, som betingelse 
for at kommunen ville anvende bænken. Bænken kan ses på Sønder Boulevard. Den har god 
siddehøjde og god komfort.  
 
Det kan endvidere nævnes, at der i forbindelse med konkurrenceprojektet til Kvarterpark 
NV var foreslået en slags stjerneformede plinte som eneste opholdsmulighed. Her har 
kommunens holdning været, at de stjerneformede plinte ikke kan betragtes som et ordentligt 
opholdsmøbel. I stedet har kommunen anvist, at det primære opholdsmøbel skal være 
Københavnerbænk - og at disse kan suppleres med Milewide-grillborde. Udgangspunktet 
har været, at de stjerneformede plinte kun kan betragtes som et sekundært element - ikke 
som et egentligt opholdsmøbel.  
 
Som Klaus Bondam skriver til dig vil Teknik-og Miljøudvalget få forelagt dette brev, 
sammen med dit brev og svaret fra Center for Anlæg og Udbud, som en sag til efterretning. 
 
Jeg håber, at dette brev er fyldestgørende. Du er meget velkommen til at ringe for 
uddybende svar. Vi modtager også meget gerne kommentarer til vores designmanual. 
 
 
 
Med venlig hilsen 
 
 
Helle Bay 
Arkitekt maa 
Fagansvarlig for design 
 


